
Protokół  Nr XXXI/2017
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.
odbytej w dniu 22 lutego 2017 roku

w godz. od 1600 do 1840

W sesji  uczestniczyło 15 radnych (ustawowo 15 radnych)-   lista  obecności
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Burmistrz – Marek Rożek,
Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska,
Kierownik MGOPS w Borku Wlkp. – Dorota Dutkowiak,
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski,
Kierownik  Referatu  Organizacyjnego,  Promocji  Gminy  i  Oświaty-  Alicja
Łopatka,
Dyrektor  Zespołu  Szkolno  -  Przedszkolnego  w  Borku  Wlkp.  –  Władysław
Hałas,
Dyrektor Zespółu Szkół w Borku Wlkp. – Elżbieta Figielek,
Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Karolewie – Renata Matelska,
Prezes Spółdzielni Socjalnej „Pomocna Dłoń”  – Edyta Dopierała 
Radny Powiatu – Grzegorz Marszałek,

Redaktor „Życie Gostynia” – Agata Fajczyk, 
Redaktor „Gostyń24” – Marta Stachowska,
oraz sołtysi– lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.    
                                                                                
Ad.1. Otwarcie obrad.

Otwarcia sesji  dokonał Przewodniczący Rady – Andrzej  Kubiak,  który
powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził,  że w sesji  uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum,
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2016 rok.
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7. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2016 oraz plany pracy 
na rok 2017:
a) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania  

Prawa  i Porządku Publicznego,
b) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,
c) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.

8. Zapytania i interpelacje radnych.

9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego,

b) powierzenia Spółdzielni Socjalnej „Pomocna Dłoń” w Borku Wlkp. zadań 
własnych Gminy Borek Wlkp.,

c) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Trzecianowie,
d) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp.,
e) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp.,
f) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Siedmiorogowie 

Pierwszym,
g) sprzedaży garażu i współwłasności w nieruchomości gruntowej położonej 

w Borku Wlkp.,
h) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 
pobierania,

i) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania 
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia,

j) zmian budżetu i w budżecie na 2017 rok.

10.Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
11.Wolne głosy i wnioski. 
12. Zakończenie.
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Kierownik Referatu Ochrony Środowiska - Mirosław Twardowski zgłosił  
wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku sesji Apelu w sprawie projektu 
Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2016 
-2022 wraz z planem inwestycyjnym.

Innych uwag nie zgłoszono.
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, 
nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji po wprowadzonej 
zmianie.

Pkt- y    od 1  do 9 bez zmian

10. Apel w sprawie projektu Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa    
Wielkopolskiego na lata 2016 -2022 wraz z planem inwestycyjnym.

11. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
12. Wolne głosy i wnioski. 
13.  Zakończenie.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie porządku sesji po zmianie.

Za przyjęciem porządku sesji z wprowadzoną zmianą  głosowało 15 radnych,
nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu  XXX sesji Rady.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  radni  mieli  możliwość  zapoznania  się  
z  treścią  protokołu,  który był  wyłożony w biurze Rady Miejskiej.  Następnie
zapytał czy radni zgłaszają uwagi do protokołu.
Żadnych uwag nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie
jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XXX sesji Rady głosowało 15 radnych, nikt nie był
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.

Ad.4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

W/w sprawozdanie złożył radny powiatu – Grzegorz Marszałek, które stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad złożonym sprawozdaniem.

Pytań nie zgłoszono.

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz - Marek Rożek, stanowi załącznik nr 4 do
niniejszego protokołu.

Następnie Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak przedstawił pismo
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu – Tomasza
Banaszaka  dotyczące  procedur  dysponowania  sił  i  środków  do  zdarzeń,  
a szczególnie  do zgłoszonego pożaru w dniu 28 stycznia  br  w miejscowości
Skoków -  pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

W tej spawie wypowiedział się również Komendant Gminny Straży Pożarnej –
Grzegorz  Marszałek.  Poinformował  między  innymi,  że  straż  pożarna  przede
wszystkim powinna służyć mieszkańcom. Przypomniał o pożarze domu przy  
ul.  Zdzieskiej  w Borku Wlkp.,  kiedy to zginęła jedna osoba.  Na zgłoszenie  
o pożarze należy natychmiast reagować, ponieważ nie ma czasu na szczegółowe
rozeznanie i analizę ile wozów gaśniczych ma być wysłanych, gdyż czasem nie
byłoby  po  co  jechać.  Ochrona  życia  i  mienia  ludzi  jest  najważniejszym
zadaniem.  Podał  także  przykład  ostatniego  pożaru  w Leonowie,  gdzie  jedna
osoba  uległa  zaczadzeniu.  Zdaniem  Komendanta  Gminnego,  dyspozytorowi
należy  się  medal  za  podjęte  działania  w  zgłoszonym  pożarze  w  Skokowie.
Samochody pożarnicze są po to aby służyły ludziom, a nie stały.

Przewodniczący Rady poparł stanowisko Komendanta, po czym dodał, że jeżeli
jest zdarzenie losowe strażacy nie powinni szczędzić sił i środków aby ratować
życie i mienie ludzkie. Podziękował Komendantowi Gminnemu za wyjaśnienie
sprawy i procedur po zgłoszonych zdarzeniach. 

Burmistrz  podziękował  strażakom za  ich  wysiłek,  za  to  wszystko co robią,  
a to że czasem pojadą dziesięć razy – teoretycznie niepotrzebnie, to może ten
jeden raz pojadą  po to  aby komuś  życie  uratować.  Burmistrz  uważa,  że  już
wszystko zostało wyjaśnione i  do tematu  związanego ze strażą pożarną,  pod
takim kątem nie będziemy już wracać.

Następnie  Burmistrz  wyjaśnił,  że  zwrócił  się  do  Agencji  Nieruchomości  
w Poznaniu o nieodpłatne przekazanie na własność Gminy Borek Wlkp. 
terenów  agencyjnych,  ponieważ  i  tak  my  wykaszamy,  a  agencja  ciągle
odpowiada nam, że nie ma na te zadania środków.
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Wiceprzewodniczący  Rady  –  Tomasz  Szczepaniak  przedstawił  odpowiedz
Agencji  Nieruchomości   Rolnych  OT  Poznań  w  tej  sprawie,  która  stanowi
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Burmistrz dodał, że na podstawie tego pisma sytuacja jest jasna, wiadomo jakie
przeznaczenie mają poszczególne działki.

Radny  Marian  Jańczak  zwrócił  uwagę  na  działkę  w  Jeżewie  naprzeciw
przystanku autobusowego, na którą już dawno zostało złożone zapotrzebowanie
do Agencji i nie ma odpowiedzi do tej pory.

Burmistrz  poinformował,  że  Agencja  nie  ma  wykazu  wszystkich  swoich
nieruchomości na naszym terenie.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski stwierdził, że
Gmina  będzie  chciała  zmusić  Agencję  do  wykaszania  traw  na
nieruchomościach,  których  są  właścicielami,  zostaną  stosowne  zmiany
wprowadzone do Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na najbliższej
sesji.
 
Radny Romuald Gawroński stwierdził,  że nie będzie czekał  aż trawa urośnie
dwa metry i dopiero wówczas Agencja przyjedzie ją ściąć.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił,  że jeżeli  trawa nie będzie
wykoszona w odpowiednim czasie, to my ją wykosimy, ale może następnym
razem  uda  nam  się  zmobilizować  Agencję  do  systematycznego  utrzymania
czystości i porządku.

Radny Marian Jańczak stwierdził, że należy czytać ustawę rządową, gdzie pisze,
że wszystkie nieużytki powinny być dwukrotnie wykoszone.

Wiceprzewodniczący Rady - Romuald Gawroński poinformował, że dwa razy 
w roku koszenie traw to za mało.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił,  że trawniki są wykaszane
częściej tylko użytki  ekologiczne wystarczy jak dwa razy w roku są wykaszane.

W dalsze części Burmistrz przedstawił realizację uchwał z ostatniej sesji Rady
Miejskiej.

Innych uwag nie zgłoszono.
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Ad. 6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2016 rok.

Sprawozdanie  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  –  Michał  Dopierała,
stanowi ono załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.
Nikt nie zgłosił uwag do sprawozdania.

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2016 oraz plany pracy na
rok 2017:

a) Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania
Prawa i Porządku Publicznego

Sprawozdanie  oraz  plan pracy  został  złożony  przez  Przewodniczącą  Komisji
Magdalenę Przybylak  - stanowią załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do w/w sprawozdania i planu pracy.

b) Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
Sprawozdanie oraz plan pracy został złożony przez Przewodniczącego Komisji
Zbigniewa Maturskiego – stanowią załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do w/w sprawozdania i planu pracy.

c) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu
Sprawozdanie oraz plan pracy został złożony przez Przewodniczącego Komisji
Tomasza Pawlaka – stanowią załącznik 10 do niniejszego protokołu.
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do w/w sprawozdania i planu pracy.

Ad. 8. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad. 9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.

Inspektor  Oświaty  –  Tomasz  Marszałek  poinformował,  że  w  trakcie
korespondencji z Gminą Dolsk okazało się, że jest jeszcze jedna miejscowość
tzn.  Orliniec,  którą  powinniśmy  dopisać,  ponieważ  jest  bardzo  blisko
Studzianny.

Burmistrz  dodał,  że  miejscowość  Orliniec  jest  na  trasie  gdzie  kursuje  nasz
autobus i nie ma dodatkowych kosztów.
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Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  Rada  Miejska  podejmuje  na  razie  projekt  obwodów,
który musi być zaopiniowany przez Kuratorium Oświaty, a następnym krokiem
będzie ostateczna uchwała w tej sprawie. Ponadto Burmistrz poinformował, że
to nie będzie ostatnia uchwała, którą będzie trzeba podjąć w sprawie oświaty. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Tomasz  Szczepaniak  zapytał,  czy  wszystkie
ustalenia - prośby, które były omawiane na Radzie Pedagogicznej, a związane 
z zatrudnieniem są podtrzymane.

Burmistrz potwierdził, że tak.

Następnie  głos  zabrała  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Borku  Wlkp.  –  Elżbieta
Figielek, która stwierdziła, że jeśli chodzi o Zespół Szkół,  jest to bardzo dobra
uchwała.  Pozwala  wygaszanym  klasom  gimnazjalnym  skończyć  szkołę
spokojnie,   uczniowie  pozostają  w  tym  samym  budynku  i  z  tymi  samymi
nauczycielami, z tymi samymi koleżankami i kolegami, co dla nich jest bardzo
ważne. Jednocześnie ta uchwała nie zamyka drogi tym uczniom, słuchaczom,
czy dorosłym ludziom, którzy będą chcieli  drogę kształcenia w Borku Wlkp.
kontynuować.  Jeśli  będzie  nabór,  to  od  1  września  będzie  szkoła  branżowa,
liceum ogólnokształcące dla młodzieży jak i  dorosłych (w trybie zaocznym).
Otwieramy również drzwi na oferty innych szkół. My również oferujemy innym
szkołom swoją ofertę kształcenia. Na siłę nie można nikogo tutaj zatrzymać, 
a czym większe szkoły tym więcej profili mogą zaoferować uczniom.
Ponadto  Dyrektor  Zespołu  Szkół  stwierdziła,  że  zatrudnienie  kadry  jest
monitorowane,  są  wykonane  symulacje  na  przyszły  rok  i   kolejne  lata.  Jest
jeszcze  spora  rezerwa  w  postaci  godzin  ponadwymiarowych  i  wszyscy
nauczyciele będą mieli zatrudnienie. Trochę niepokoi spora ilość nauczycieli wf,
wcześniej były klasy sportowe i dalej muszą zabiegać o organizację takich klas.
Drugim  spostrzeżonym   problemem  w  sprawach  kadrowych  są  nauczyciele
języków obcych. Uczniowie wybierają w większości język angielski i może się
tak zdarzyć, że problem będą mieli  germaniści.  Jednak wielu nauczycieli  się
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przekwalifikowuje tak, że może również w tym zakresie nie będzie problemu.
Większość nauczycieli ma kwalifikacje do nauki dwóch przedmiotów.

Innych uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 191 /2017 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

b)  powierzenia  Spółdzielni  Socjalnej  „Pomocna  Dłoń”  w  Borku  Wlkp.
zadań własnych Gminy Borek Wlkp.

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald Gawroński odczytał projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia 
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak 
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska poinformował, że od stycznia 
przyszłego roku chcielibyśmy aby zbiórką odpadów komunalnych  zmieszanych
jak również segregowanych zajęła się Spółdzielnia „Pomocna Dłoń”. 
W celu realizacji tego zadania należy zakupić samochód – śmieciarkę. Wspólnie
ze Spółdzielnią wykonaliśmy wstępne koszty kalkulacji: 300.000 zł – samochód
(pożyczka na 3 lata) + wszystkie koszty pozostałe, będzie to koszt ok. 300.000zł
na rok obecnie płacimy 330.000 zł, na pewno uda nam się zmieścić w tych 
kosztach i o ile nie wzrośnie cena „na bramie” to odpłatność za śmieci nie 
wzrośnie.

Radny Marian Jańczak stwierdził, że cena „na bramie” powinna spaść.

Burmistrz dodał, że omówiliśmy jeden ze składników wpływających na koszt 
odbioru śmieci, nad którym  możemy zapanować i powinno nam się udać, 
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natomiast na cenę  na bramie niestety nie. Z naszej strony zrobiliśmy wszystko 
co było możliwe. Spółdzielnia ma mieć tylko niewielki zysk tzw. zysk godziwy.

Innych uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 192 /2017 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

c) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Trzecianowie

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski przestawił
położenie nieruchomości na mapie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 193 /2017 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

d) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp.,

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald  Gawroński  odczytał  projekt  uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski przestawił
położenie nieruchomości na mapie.
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Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 194 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

e) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp.,

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski przestawił
położenie nieruchomości na mapie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 195 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

f) sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Siedmiorogowie 
Pierwszym

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald  Gawroński  odczytał  projekt  uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski przestawił
położenie nieruchomości na mapie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 196 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

g) sprzedaży garażu i współwłasności w nieruchomości gruntowej położonej
w Borku Wlkp.

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski przestawił
położenie nieruchomości na mapie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 197 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

h)  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem
specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego
zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald  Gawroński  odczytał  projekt  uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Kierownik  MGOPS  –  Dorota  Dutkowiak  wyjaśniła,  że  zgodnie  z  opinią
Nadzoru Wojewody Wielkopolskiego  projekt  uchwały należało szczegółowo
uzasadnić  dlaczego  ma  obowiązywać  od  1  stycznia  2017  roku  
i  to  zostało  ujęte  w  tym  uzasadnieniu.  Musiał  być  także  bardziej
uszczegółowiony koszt za jedną godzinę usługi.
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Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 198 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

i)  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe
warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat,
motywacyjnego,  funkcyjnego  oraz  za  warunki  pracy,  szczegółowe
warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny
ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  niektóre  inne
składniki wynagrodzenia

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 199 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 179do niniejszego protokołu.

j) zmian budżetu i w budżecie na 2017 rok

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald  Gawroński  odczytał  projekt  uchwały
wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
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Po  czym  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  nad  przedstawionym
projektem i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia
pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski
– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.

Burmistrz zwrócił uwagę na:
-  zmniejszoną o 44.204 zł subwencję oświatową, 
- zwiększone dochody ze sprzedaży obiadów w stołówce o kwotę 19.000 zł. 
Następnie Burmistrz poinformował o planowanych nowych zadaniach 
omawianych na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady, a mianowicie:
- budowa chodnika przy ul. Szosa Jaraczewska – 20.000 zł
- projekt przebudowy i rozbudowy ul. Ks. Kan. E. Jęczkowskiego - 10.000 zł.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Uchwała Nr XXXI/ 200 /2017 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad.10. Apel w sprawie projektu Planu Gospodarki Odpadami dla 
Województwa  Wielkopolskiego na lata 2016 -2022 wraz z planem 
inwestycyjnym.

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt apelu wraz
z uzasadnieniem w powyższej sprawie.
Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem.

Kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska  –  Mirosław  Twardowski
poinformował, że na rynek chce wejść następna instalacja. Dla Regionu VI,  
w którym my jesteśmy jest wskazana tylko jedna instalacja w Planie Gospodarki
Odpadami. Istniej ryzyko, jeśli druga instalacja zostanie zaakceptowana część
gmin  może  przejść  do  niej,  co  spowodowałoby  spadek  efektywności
ekonomicznej instalacji i podwyżkę ceny „na bramie”, a w najgorszej sytuacji
niedotrzymanie warunków dofinansowania i  trzeba będzie zwrócić otrzymaną
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dotację.  Kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska  wnioskował  o  poparcie
przedstawionego apelu.

Burmistrz  dodał,  że  tamta  instalacja  miała  uprawnienia  ale  tylko do odbioru
odpadów  biodegradowalnych,  a  pozostałe  odpady  powinna  przywozić  do
Witaszyczek, a tego nigdy  nie zrobiła.

Radny Michał Dopierała uważa, że należy zastanowić się nad podjęciem w/w
apelu,  ponieważ  jeżeli  będziemy  oponentami  możemy  już  nie  dostać  żadnej
dotacji.

Burmistrz stwierdził, że rozumie sugestie, które padły na posiedzeniu Komisji
oraz  stanowisko  radnego  Michała  Dopierały  ale  dziś  są  inne  czasy,  jeżeli  
z dokumentów przygotowanych po środki zewnętrzne nie wynikają konkretne
punkty, to nikt nam nie podpisze przyznania dotacji.  My złożyliśmy wniosek
o  dofinansowanie  na  budowę  kanalizacji  Głoginin  i  Cielmice.  Odpowiedz
otrzymaliśmy odmowną, byliśmy na 111 bądź 112 miejscu, a skończyło się na
70 – którymś miejscu.

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem apelu głosowało 13 radnych, nikt  nie  był  przeciwny, 1  radny
wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Hubert Mazur). 
Apel Nr XXXI/ 3 /2017 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał.

Ad. 12.Wolne głosy i wnioski. 

W  związku  ze  zdemontowaną  siłownią  przy  Przedszkolu  w  Karolewie,
Wiceprzewodniczący  Rady  -  Romuald  Gawroński  wnioskował  
o zainteresowanie się sprzętem, aby nie niszczał. Dodał, że we wcześniejszych
planach siłownia miała być zamontowana przy ORLIKU.

Burmistrz  poinformował,  że  również  czyta  komentarze  pod  artykułem
prasowym związanym z siłownią w Karolewie.  Wyjaśnił,  że jest  to siłownia
zewnętrzna, więc z natury rzeczy nie podlega korozji, siłownia jest na działce
o określonym numerze,  zgodnie  z  prawem przez  2  lub  3  lata  nie  wolno tej
siłowni z działki o tym numerze usunąć. Zdemontowane zostały dwa urządzenia
przez  firmę,  która  buduje  przedszkole,  ponieważ  na  początku  przeszkadzały,
a firma zobowiązała się we własnym zakresie, na swój koszt ponownie  siłownie
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ustawić. Można było odkręcić urządzenia od betonu, jednak uznali, że to mija
się z celem i lepiej będzie wyjąć je razem z betonem. Wszystkie urządzenia są
dobrze  poukładane,  a  jeżeli  cokolwiek  zostanie  uszkodzone  ta  firma  za  to
odpowiada, na co jest sporządzony stosowny dokument. Ponadto poinformował,
że na zagospodarowanie siłowni przy ORLIKU  są pewne plany, które zadowolą
wszystkich.

Następnie  Kierownik  Referatu  Ochrony  Środowiska  –  Mirosław
Twardowski wnioskował o zajęcie stanowiska w sprawie „Programu ochrony
powietrza dla strefy wielkopolskiej w zakresie pyłu PM10, PM2,5 oraz B(a)P.
Poinformował, że do tej pory istnieje program z 2013 roku, który określał jak
środowisko  sfery  powietrznej  u  nas  wygląda,  jakie  zalecenia  krótko  
i długoterminowe trzeba wykonać aby jakość tego powietrza poprawić. Okazało
się, że zalecenia z tamtego programu nie spełniają norm UNIJNYCH, powietrze
jest dalej zanieczyszczone, wobec powyższego jest tworzony nowy projekt.
Wszystkie działania związane z poprawą jakości powietrza są u nas robione,  
i tak:
1)  działania  naprawcze:  wzmacnianie  kontroli  gospodarstw  domowych  
w zakresie zakazu spalania odpadów– wykonywane,
2) działania promocyjne: monitoring modernizacji dróg – wykonywane.

Ponadto Burmistrz wyjaśnił, że ukazały się negatywne komentarze do artykułu
w prasie w sprawie budowy drogi przy dworcu PKP. Burmistrz poinformował,
że  wycena  drogi  była  wykonana  przez  rzeczoznawcę  jeszcze  za  Burmistrza
Mariana  Jańczaka  i  nikt  nie  ma  na  to  wpływu.  Zostały  poczynione  pewne
starania  w  tym  temacie,  a  ludziom  się  nie  podoba,  że  za  drogo.  
Ponadto  Burmistrz  poinformował,  że  na  następnej  sesji  zostanie  Radzie
zaproponowana uchwała antysmogowa.  Ponadto poinformował, że zakończenie
rekultywacji  wysypiska  polegać  będzie  na  obsadzeniu  działki  wierzbą
energetyczną,  która  po  jakimś  czasie  może  stać  się  dla  nas  źródłem
pozyskiwania  drewna.  Jego  pielęgnację  za  odpłatnością  może  przejąć  ZAZ  
w Leonowie i czerpać w późniejszym czasie z tego drewno energetyczne.
Burmistrz  także  poinformował,  koszty  instalacji  kamer  na  Rynku  
w Borku Wlkp. się powoli zwracają.

Radny  Tadeusz  Ludwiczak  zapytał  do  kogo  należy  przystanek  autobusowy  
w Leonowie, który jest bardzo zdewastowany.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  przystanki  to  wielki  problem  ponieważ  nie  można
określić  właściciela.  Wcześniej  Burmistrz  proponował  rozebranie  tych
zdewastowanych  przystanków  jednak  usłyszał  głosy,  że  rozpoczęła  się
ewidencja przystanków w powiecie i sprawa jest wyjaśniania.
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Radny  Marian  Jańczak  wyjaśnił,  że  kiedyś  był  taki  przepis,  że  Gmina  ma
obowiązek postawić przystanki tam gdzie są mieszkańcy, dlatego te przystanki
nigdy nie były własnością PKS.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  jeżeli  sprawa  z  własnością  się  wyjaśni,  wówczas
przystanek zostanie zdemontowany tak jak w Zalesiu.

Radny  Tadeusz  Ludwiczak  wnioskował  o  jego  zdemontowanie,  ponieważ
szpeci.

Radny Damian Florczyk wnioskował w imieniu mieszkańców w trosce o ich
bezpieczeństwo  o  zamontowanie  barierek  ochronnych  przy  części  chodnika  
w rejonie  skrzyżowania  w miejscowości  Karolew -  pałac  –  droga  do Firmy
Mróz. 

Burmistrz  stwierdził,  że  uwaga  jest  słuszna  i  sprawa  zostanie  rozpatrzona
pozytywnie, może chociaż dwie barierki zostaną zamontowane.
Ponadto wyjaśnił, że dwukrotnie już interweniowaliśmy w sprawie lustra, które
było w Karolewie przy pałacu i  jest cały czas w reklamacji.

Ad. 13. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów
Przewodniczący Rady Andrzej Kubiak zakończył XXXI sesję Rady Miejskiej
Borku Wlkp. 

     Protokołowała                               Przewodniczący Rady

    Wiesława Wójcik     Andrzej Kubiak
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